

Title (en)
Model post card.

Title (de)
Modellpostkarte.

Title (fr)
Carte postale maquette.

Publication
EP 0184946 A1 19860618 (FR)

Application
EP 85400121 A 19850125

Priority
GR 7359584 A 19840127

Abstract (en)

Model postcard, made from cardboard and comprising a plurality of faces, including one reserved for writing and one which is illustrated, all the faces being joined together and limited by a plurality of folding lines. The folding operations make it possible either to assemble a three-dimensional model representing a specified building, or to present this building in the form of a postcard of standard format. The intermediate portion between the illustration and the side reserved for the writing forms the top of the model, it being possible for the construction to be made without glue or cutting, simply by folding the side faces and fixing them by way of tongues in slots provided for this purpose. The ridge of the roof can constitute the main axis of the folding, the illustrated portion and the portion reserved for the writing being maintained joined together. The model postcard can have a large number of applications such as: churches, traditional buildings, castles, each construction constituting both a postcard and a basic element for a game.

Abstract (fr)

Carte postale Maquette, cartonnée et comportant plusieurs faces, dont celle réservée à la correspondance et celle illustrée, toutes les faces étant solidaires et limitées par plusieurs lignes de pliage. Les pliages permettent soit le montage d'une maquette à trois dimensions reconstituant une habitation déterminée, soit la présentation de cette habitation sous forme de carte de format courant. La partie intermédiaire entre l'illustration et le côté réservé à la correspondance forme le sommet de la maquette, l'édifice pouvant être réalisé sans collage ni découpe, par simple pliage des faces latérales et leur fixation par des languettes dans des fentes prévues à cet effet. La ligne de faîte du toit peut constituer l'axe principal du pliage, la partie illustrée et la partie réservée à la correspondance étant maintenues solidairement. La carte postale Maquette peut recevoir un grand nombre d'applications telles que: églises, constructions traditionnelles, châteaux, chaque édifice constituant à la fois une carte et l'élément de base d'un jeu.

IPC 1-7
B42D 15/04

IPC 8 full level
B42D 15/04 (2006.01)

CPC (source: EP)
B42D 15/042 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] FR 1399690 A 19650521
- [Y] US 1690178 A 19281106 - PERCY REEVES
- [Y] GB 615134 A 19490103 - JOHN CARTNER, et al
- [A] FR 1524168 A 19680510
- [A] FR 770219 A 19340911

Cited by
AU599156B2; WO2022090123A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0184946 A1 19860618

DOCDB simple family (application)
EP 85400121 A 19850125